

[Text]

The Chairman: If that is generally agreed . . . It seemed enough in the past to double the normal amount to 2,000 so if someone would care to move that motion . . . John.

Mr. Gormley: I so move.

The Chairman: John Gormley moves that the committee print 2,000 copies. Is that agreed?

Motion agreed to

The Chairman: We then operate with a subcommittee to determine the business of this committee. A smaller subcommittee generally is more able to determine that business than trying to do it in the whole of the committee. So I am open to suggestions as to the number of members that should be on the subcommittee.

Mr. Fretz: Mr. Chairman, I would move that there be three government members and one member from each of the opposition parties.

The Chairman: Any discussion?

Mr. Allmand: I presume among the three government members would be the chairman and the vice-chairman, and perhaps the Parliamentary Secretary, which is usual.

The Chairman: I think that would be the normal.

Mr. Allmand: Who is the parliamentary Secretary, by the way?

Mr. Fretz: You are looking at him.

Mr. Allmand: I see.

• 0945

The Chairman: The motion, Mr. Allmand, does not describe that but that . . .

Mr. Allmand: That is the practice.

The Chairman:—that perhaps be the practice, yes.

Mr. Fretz: I was too humble to mention that.

Mr. Allmand: It is important for us to know that. Motion agreed to

The Chairman: We also require a motion for the quorum—that is, what constitutes a quorum for hearing evidence. I would be open to a suggestion on that.

Mr. Allmand: Mr. Chairman, as you know, this committee over the past number of years—you have been in it for 12 years and I have been in it for 7 years and used to come to it as a minister—has been a committee which has operated for the most part in a rather more non-partisan way than other committees. As a matter of fact, we have had unanimous reports during the last 5 years taking the Minister to task and making recommendations and changes in policy. I have great respect for you, Mr. Chairman, and I think you will be a very good chairman and fair-minded.

Now I wonder if you could read the rule for quorum that we had in the last Parliament. Perhaps the clerk could read it. It is my recollection that there were two quorums—one being for votes and one for hearing evidence. The one for hearing

[Translation]

Le président: Si tout le monde est d'accord . . . Par le passé nous faisons imprimer 2,000 exemplaires et si donc quelqu'un veut proposer une motion dans ce sens . . . John.

M. Gormley: Je dépose la motion.

Le président: John Gormley propose l'impression de 2,000 exemplaires. Est-ce convenu?

La motion est adoptée.

Le président: Ensuite, on désigne généralement un sous-comité qui est chargé d'arrêter l'ordre du jour. Il est généralement plus facile de le faire en comité restreint qu'en Comité plénier. J'attends vos suggestions concernant le nombre de membres de ce sous-comité.

M. Fretz: Monsieur le président, je propose trois membres de la majorité et un membre de chacun des partis d'opposition.

Le président: D'autres interventions?

M. Allmand: Je présume que les trois membres de la majorité seront le président et le vice-président, et peut-être le secrétaire parlementaire, ce qui est la tradition.

Le président: Cela serait effectivement normal.

M. Allmand: Qui donc est le secrétaire parlementaire?

M. Fretz: Vous êtes en train de le regarder.

M. Allmand: Je vois.

Le président: Monsieur Allmand, la motion n'en fait pas état mais . . .

M. Allmand: C'est la pratique.

Le président: . . . c'est peut-être effectivement la pratique.

M. Fretz: Ma modestie m'empêchait d'en parler.

M. Allmand: Il est important que nous le sachions. La motion est adoptée.

Le président: Il nous faut également une motion pour le quorum; le quorum nécessaire pour entendre les témoignages. J'attends les suggestions.

M. Allmand: Monsieur le président, comme vous le savez, depuis un certain nombre d'années, vous-même vous siégez à ce comité depuis 12 ans et moi, depuis sept ans, et j'y suis même venu quand j'étais ministre, depuis longtemps ce comité est plutôt moins partisan que les autres comités. En fait, depuis cinq ans nous avons fait des rapports unanimes, semoncé le ministre et formulé des recommandations pour réclamer des changements de politique. Monsieur le président, j'ai le plus grand respect pour vous et je suis convaincu que vous serez un excellent président, très équitable.

Maintenant, pouvez-vous nous lire le règlement relatif au quorum de la dernière législature. Le greffier pourrait peut-être le lire. Je crois me souvenir qu'il y avait deux quorums, un pour les votes, l'autre pour les témoignages. Pour les témoigna-